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INFORMÁCIE SLOVENSKEJ KARDIOLOGICKEJ SPOLOČNOSTI

  Zápisnica č. 3/2006 — 2009 zo zasadnutia
výboru Slovenskej kardiologickej spoločnosti

v Bratislave dňa 13. februára 2007

Zasadnutie výboru sa konalo v budove 4-IN, Ružinovská ul. 42, Bratislava 2.

Prítomní členovia výboru (abecedne): Prof. A. Dukát, MUDr. V. Čavoj, Doc. S. Filipová, Doc. E. Goncalvesová, Prof. R. Hatala, MUDr. P. Chňupa,
MUDr. G. Kaliská, Doc. G. Kamenský, MUDr. F. Kovář, MUDr. P. Margitfalvi, Prof.  J. Murín,  Doc. I. Šimková
Kontrolná komisia: MUDr. P. Mečiar, MUDr V. Vršanská
Predsedovia pracovných skupín: Prof. J. Fabián,  Prof. V. Hricák, Doc. K. Kanáliková
Neprítomní (ospravedlnení): MUDr. J. Beňačka, h.doc. V. Fridrich, Prof. Z. Mikeš, MUDr. M. Studenčan, MUDr. M. Hrebík

Program:

1. Kontrola úloh podľa zápisnice č. 2/2006 – 2009

1.1. Voľby predsedov pracovných skupín: Písomné oznámenia o zvolení
predsedu PS pediatrickej kardiológie (MUDr. M. Hrebík), PS akút-
nej kardiológie (Prof. V. Hricák), PS Transplantácia srdca a pľúc (prof.
J. Fabián), PS preventívnej kardiológie (Prof. Z. Mikeš), PS Srdcové
zlyhanie (Prof. V. Bada), PS Kardiovaskulárna rehabilitácia (MUDr.
V. Čavoj), PSIIK (h.doc.V. Fridrich), PS pre chlopňové chyby a vrodené
chyby srdca v dospelom veku (Doc. I. Šimková) boli doručené. Vý-
sledky volieb neboli doručené v písomnej podobe. Voľby neprebehli
v PS pre arytmie a kardiostimuláciu a v PS neinvazívnej kardiológie.
PS ambulantných kardiológov opakuje voľby do výboru a PS sestier
stále pracuje vo forme iniciatívneho výboru.

1.2. SASA – žiadosť o transformáciu PS pre arytmie a kardiostimuláciu
na SASA (zodp. Prof. R. Hatala). Prof. Murín sa dňa 28. januára 2007
zúčastnil sympózia SASA v Liptovskom Jáne. Na Valnom zhromaž-
dení SASA vysvetlil, že SASA od SKS žiada 1. kolektívne členstvo a 2.
súhlas s prezentáciou grafických symbolov na tomto odbornom pod-
ujatí. Na predchádzajúcej schôdzi (14. decembra 2006) výbor SKS
súhlasil s prezentáciou grafických symbolov na tomto SASA podujatí
(január 2007). Mnohí účastníci SASA nevedeli, že ide o vznik novej
spoločnosti (mimo SKS). Návrh oboch strán je rokovanie výborov SKS
a SASA o ďalšej spolupráci (SKS vytvorila „pracovnú ad hoc komi-
siu”). Zatiaľ PS a SASA pracujú paralelne s personálnym prienikom
exekutívy v obidvoch združeniach.

1.3. Finančný audit SKS (zodp. MUDr. J. Beňačka). Dňa 18. januára 2007
uskutočnila nezávislý nepovinný finančný audit hospodárenia SKS za
rok 2005 firma Tax Audit so sídlom v Trnave. Cena auditu za rok 2005
bola 59.500,- SK. Správa z výsledkov auditu bola doručená krátko pred
konaním výboru. Každý člen výboru SKS, aj predseda PS, dostane
kópiu doporučene poštou. Objednávka na  finančný Audit za obdo-
bie 1. január 2006 – 30. november 2006 bola zaslaná firme TAX Audit
dňa 7. februára 2007. Okrem iného sa zistili ďalšie úniky finančných
prostriedkov v súvislosti s činnosťou predchádzajúcej sekretárky sl. J.
Slovincovej (asi vo výške 80 000 Sk). KK preskúma možnosti najefek-
tívnejšieho a korektného riešenia vzniknutej situácie. V rozhodovaní
bude dôležitá ochota sl. Slovincovej uznať svoje záväzky a schopnosť
ich v čo najkratšom čase vyrovnať. Na budúcej schôdzi výbor zaujme
stanovisko k výsledku finančného  auditu.

1.4. Granty 2007, nové zmluvy/dodatky k zmluvám (zodp. Prof. J. Fabián).
Poskytovanie prostriedkov na plnenie grantových úloh naráža na prob-
lémy vo formulácii konkrétnych zmlúv. Tieto zmluvy možno zostaviť
až vtedy, keď je známa právnická osoba, ktorá bude prakticky realizo-
vať prostriedky v súlade s vypísanými pravidlami podľa požiadaviek
riešiteľa. V záujme riešenia tejto situácie a predchádzaniu časovým
sklzov v budúcnosti JUDr. Kocián pripraví univerzálnu zmluvu, kto-
rá sa poskytne riešiteľom po pridelení grantu SKS, aby mohli čo naj-
skôr definovať prijímateľa prostriedkov a tak urýchliť napĺňanie gran-
tovej úlohy. Výbor hlasovaním jednomyseľne potvrdil Prof. J. Fabiána
ako predsedu, Prof. V. Badu a Prof. J. Murína ako členov grantovej
komisie.

1.5. Programový blok SKS na ČKS „Echodiagnostika ochorení pravých
oddielov srdca” (prim. Chňupa). Tento programový blok v dĺžke 60
min bol odoslaný a akceptovaný ČKS.

1.6. Novelizácia stanov (Doc. S. Filipová mala do 15. januára 2007 pred-
ložiť všetkým členom výboru a KK úplné znenie platných stanov SKS
v zmysle záverov VZ z októbra 2005). Podľa vyjadrenia Doc. Filipo-
vej sú stanovy pre všetkých prístupné na webe v prílohe k zápisnici zo
zasadania VZ SKS v roku 2005. Doc. Filipová ďalej zhrnula históriu
vzniku stanov a ich noviel a východisko vidí vo vypracovaní nových
stanov, ktoré by mali zohľadniť vývoj SKS. K tomuto názoru sa pripo-
jili viacerí členovia výboru SKS. Doc. Filipová navrhla, že by „mala
vzniknúť menšia skupina, ktorá by mala pozitívnu víziu, že chce urobiť
dobrú vec. Skupinu by mal viesť človek, ktorý pozná veľmi podrobne,
ako kardiologická spoločnosť v minulosti fungovala, ako funguje, kde
sú jej nedostatky, aktuálne problémy, čo môžeme očakávať do budúc-
nosti a aké úskalia nás čakajú.” Na základe návrhu Prof. Hatalu bol za
vedúceho tejto skupiny zvolený Prof. Murín. Na základe jeho pred-
stavy prvý návrh nových stavov zostaví v spolupráci s MUDr. Beňač-
kom. Následne sa k nemu vyjadria a pripomienky zapracujú Doc.
Kamenský a Doc. Goncalvesová. Neskôr bude k dispozícii
k oponentúre všetkým členom výboru a KK. Doc. Filipová navrhla
termín na vypracovanie 1. návrhu Stanov SKS do 30. júna 2007.

1.7. Alpe-Adria cardiology meeting sa bude konať v Brne (10. – 12. máj
2007) tesne pred Zjazdom Českej kardiologickej spoločnosti. Za SKS
vystúpi s prednáškou venovanou otázkam srdcového zlyhávania Doc.
G. Kamenský. Podľa neoficiálnych informácií z českej strany sa
v zadaných termínoch prihlásilo na aktívnu účasť málo záujemcov a
organizátori nebudú od aktívnych účastníkov do 35 rokov požadovať
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zaplatenie kongresového poplatku. SKS je pripravená  podporiť účasť
na tomto podujatí, napríklad  organizovaním cesty autobusom (mik-
robusom) pre účastníkov s odjazdom z Bratislavy. Následná diskusia
sa venovala „smerovaniu/významu” Spoločnosti Alpe/Adria”. Členo-
via SKS, ktorí sú súčasne členmi výboru spoločnosti Alpe-Adria, budú
tlmočiť tieto názory na jeho zasadaní v Brne.

1.8. Odporúčania  pre Stabilnú AP  (zodpovední Prof. R. Hatala a Doc. S.
Filipová, termín tak skoro, ako je možné) nie sú pripravené do tlače.
Hlavným dôvodom sú nedostatky v preklade pôvodného textu. Za
reálny termín zadania do tlače pokladajú koniec februára 2007. Záu-
jem o preklad „Pocket Guidelines” Odporúčaní ESC pre fibriláciu
predsiení sme na ESC potvrdili. Preklad zabezpečí exekutíva PS pre
dysrytmie a kardiostimuláciu. SKS nepotvrdila prevzatie Odporúčaní
pre komorové dysrytmie a prevenciu náhlej srdcovej smrti, zatiaľ ani
Odporúčaní pre choroby srdcových chlopní a Odporúčaní pre diabe-
tes, prediabetes a kardiovaskulárne ochorenia. K tomu zaujme sta-
novisko pri nasledujúcej schôdzi. Odporúčania pre vrodené chyby srdca
a šport sú preložené, preklad si ale vyžaduje ešte odbornú korekciu
(prim. M. Hrebík).

1.9. Plán nákupu vybavenia sekretariátu SKS (Doc. E. Goncalvesová). Na
zabezpečenie činnosti sekretariátu boli zakúpené: PC, konferenčné
stoly, stoličky, policové zostavy, zásobník na pitnú vodu a drobný ná-
bytok.

1.10.Plán realizácie a rámcový rozpočet stánku SKS na kongrese EKS vo
Viedni spolu s vizuálnou predstavou prezentovala Doc. E. Goncalve-
sová. Rozpočet v sume 600.000,- Sk na réžiu a výrobu stánku SKS na
kongres EKS vo Viedni (september 2007) odsúhlasili všetci prítomní
členovia výboru.

1.11.Doc. S. Filipová referovala o edukačných podujatiach, ktoré boli/budú
realizované pod záštitou SKS:
a)  Novinky pri liečbe akútneho koronárneho syndrómu
a aterotrombózy
Miesto a dátum konania: Stará Lesná, 9. – 10. február 2007
b)  Nové trendy pri terapii ICHS – metabolický prístup/New trends in
the Ischaemic Heart Disease Therapy – the Metabolic Aprroach
Miesto a dátum konania: Bratislava, 1. marec 2007; Žilina, 12. marec
2007;
Banská Bystrica, 15. marec 2007; Košice, 22. marec 2007
c) Artériová hypertenzia pod kontrolou (Arterial hypertension un-
der the control)
Miesto a dátum konania: Bratislava, 14. marec 2007; Banská Bystri-
ca, 22. marec 2007;
Košice, 17. apríl 2007

1.12.Odpoveď na list vedenia Nemocnice Ministerstva obrany (Prof. J.
Murín).
Dňa 4. januára 2007 bolo generálnemu riaditeľovi Nemocnice Minis-
terstva obrany SR a. s., Ing. D. Duchoňovi, zaslané Odborné stanovis-
ko výboru SKS, ktoré vypracoval (v zmysle diskusie na výbore 14. de-
cembra 2006) Prof. J. Murín.

1.13.Definitívne znenie koncepcie Zdravotnej starostlivosti v odbore Kar-
diológia, ktorá bola vypracovaná pod záštitou hlavného odborníka
(Doc. G. Kamenský), prijal minister zdravotníctva 1. februára 2007.
Text je prístupný na www.cardiology.sk.

1.14.Informačný list 2007/1 bol rozoslaný všetkým členom SKS, zverejne-
ný v časopise Kardiológia a na www.cardiology.sk (Doc. Goncalveso-
vá).

1.15. Aktualizácia osobných údajov členov SKS, potrebná na vydanie
Membership cards, sa vykonávala v priebehu januára 2007. 31. janu-
ára 2007 bol zaslaný súbor so zoznamom členov SKS, ktorí majú ná-
rok na Membership cards (členovia s atestáciou z Kardiológie), kto-
rí súčasne zadali svoje e-mailové adresy na adresu SKS. Naďalej
prosíme členov SKS, aby skontrolovali a aktualizovali svoje údaje.
Možné to urobiť prostredníctvom www.cardiology.sk, alebo o to po-
žiadať sekretariát SKS.

2. Vlastná schôdza výboru SKS

2.1. Sekretariát SKS. Od 1. januára 2007 sa sekretárkou SKS stala  Ing.
Olívia Pohanková.

2.2. Kongres SKS 2007. Miestom konania bude Istropolis v Bratislave (4.
– 6. október 2007). Gala večer sa uskutoční v piatok  5. októbra 2007
v PKO, zabezpečuje firma Decoy s. r. o. Prvú informáciu dostanú
členovia SKS koncom februára 2007. Portál XII. Kongresu spolu s I.
informáciou je sprístupnený na webe od začiatku februára. Možné je
zadávať  prihlášky a zasielať abstrakty. Do konca februára 2007 ve-
decká sekretárka odošle predsedom PS orientačný návrh na časový
priestor pre jednotlivé pracovné skupiny spolu s porovnaním v roku
2006.

2.3. MOST (Mesiac O Srdcových záležitosTiach) 2007. Doc. Kamenský
informoval o prípravách projektu SKS a Slovenskej nadácie srdca
MOST. V štádiu rokovania je vybavovanie mediálneho priestoru
v Slovenskom rozhlase, v Slovenskej televízii. Komunikuje sa
s Poľskou kardiologickou spoločnosťou, ktorá prisľúbila za minimál-
nu odplatu poskytnúť už vyrobené preventívne spoty, ktoré sa použí-
vali v poľských verejnoprávnych televíziách. Tieto spoty budú prelo-
žené do slovenčiny a bude ich možné použiť aj v slovenských médiách.
Na základe konsenzu účastníkov projektu MOST boli oslovené via-
ceré PR agentúry na vypracovanie mediálnej kampane pre tento pro-
jekt. Výberové konanie sa uskutoční v priestoroch 4-IN dňa 1. marca
2007. V súčasnosti sú až vyrobené logá pre projekt MOST, ďalej aj
logo ženy (odoslané členom výboru mailom) i logo Slovenskej nadá-
cie srdca.

3.  Rôzne

3.1. Fibrinolytická liečba akútneho infarktu myokardu (Prof. Hricák, Doc.
Kamenský). Prof. Hricák  informoval o príprave Odborného usmer-
nenia na použitie fibrínšpecifických trombolytík pri liečbe akútnych
STEMI. Poukázal na neuspokojivý stav v SR v tejto oblasti – použí-
va sa predovšetkým prvogeneračná streptokináza, ktorá má mnohé
významné limitácie a druho- a treťogeneračné fibrínšpecifické trom-
bolytiká sa používajú ojedinele najmä z dôvodu neochoty zdravot-
ných poisťovní túto liečbu uhrádzať. Zdôraznil, že prioritnou metó-
dou liečby akútnych STEMI je PCI, avšak jej dostupnosť je nielen na
Slovensku, ale aj celosvetovo limitovaná. Preto aj účelom tohto usmer-
nenia je zaviesť do praxe pravidlá, pri ktorých by bolo možné použí-
vať druho- a treťogeneračné fibrínšpecifické trombolytiká, vrátane
prednemocničnej starostlivosti. Primár Mečiar podporil názor Prof.
Hricáka, že by sa malo upustiť od liečby streptokinázou a preferovať
by sa mali druho- a treťogeneračné fibrínšpecifické trombolytiká.
Zdôraznil, že hlavnou prioritou pri liečbe akútnych STEMI by malo
byť zabezpečenie maximálnej dostupnosti PCI. MUDr. Kaliská od-
poručila, aby sa vypracoval spoločný materiál, v ktorom by bolo jas-
ne zadefinované miesto PCI a trombolýzy pri liečbe STEMI. Túto
myšlienku s návrhom zostaviť pracovnú skupinu na vytvorenie také-
hoto materiálu podporil aj Prof. Hatala. (Týmito otázkami sa výbor
SKS intermitentne zaoberá 2,5 roka). Doc. Kamenský informoval
o viacerých stretnutiach na túto tému, a to aj vo výbore SKS, ako aj
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na  Ministerstve zdravotníctva SR. Všetky pripomienky zdravotných
poisťovní boli zodpovedané a zahrnuté aj do poslednej verzie Od-
borného usmernenia. V súčasnosti sa rokuje na Sekcii zdravia Mi-
nisterstva zdravotníctva SR o ďalšom postupe.

3.2. Projekt srdcového zlyhávania  (Doc. Kamenský, Prof. Murín). Do kon-
ca februára 2007 by mal byť kompletný text registra IN-CHF prelože-
ný do slovenčiny, s tým, že sa už teraz komunikuje s talianskou stra-
nou o spôsoboch implementácie týchto prekladov priamo do softwaru
registra pacientov s CHSZ. Predstava je spustiť pilotne program do
konca apríla 2007.

3.3. S podporou firmy AstraZeneca sa podarilo preložiť knihu „Kuchy-
ňa tvojho srdca”, ktorej autorom je budúci prezident EKS Prof. R.
Ferrari. Členovia výboru získali exemplár tejto knihy. Uvažuje sa
o možnosti jej obchodnej distribúcie. Dôležité bude vyjadrenie au-
tora.

3.4. Biela kniha alebo Národný kardiovaskulárny program. Hlavný odbor-
ník SR pre Kardiológiu Doc. Kamenský oslovil listami popredných
odborníkov na Slovensku o koncepčné zhodnotenie súčasného stavu
a náčrt vízie riešenia jednotlivých oblastí kardiológie s cieľom zosta-
viť tzv. Bielu knihu kardiovaskulárneho zdravia. S vedomím, že ide
o náročnú analytickú činnosť, sa termín  vypracovania materiálov po-
sunul do 30. apríla 2007.

3.5. Doc. Šimková informovala o Sympóziu venovanom vrodeným chy-
bám srdca v dospelosti, ktoré sa bude konať vo Viedni  5. – 6. mája
2007. Oznam bude „vyvesený” na www.cardiology.sk medzi „aktuali-
tami” (Doc. Goncalvesová).

3.6. Výboru bolo predložených sedem žiadostí o členstvo v SKS. MUDr.
Monika Korytiaková, RNDr. Lýdia Jendeková, RNDr. Stanislava
Kojšová, MUDr. Peter Blaško, MUDr. Mgr. Ľudovít Paulis, Martina
Kvantová a PharmDr. Peter Křenek PhD. Žiadosti o členstvo jedno-
hlasne schválili všetci prítomní členovia výboru všetkým siedmim zá-
ujemcom.

3.7. O finančnú odmenu za prezentačnú aktivitu na Svetovom kongrese
pediatrickej kardiológie požiadala MUDr. Nina Hakáčová. Finančnú
odmenu vo výške 20.000,- Sk jednohlasne schválili všetci prítomní.

Z pracovnej schôdze a diskusií vyplynuli pre výbor a exekutívu SKS tieto úlohy:

a) Voľby predsedov PS: vykonať voľby, respektíve doručiť zápisnice
o voľbách, je potrebné za PS arytmií a kardiostimulácie (Prof. Hata-
la) a PS neinvazívnej kardiológie (MUDr. Chňupa). Nové voľby do
predsedníctva PS sa majú realizovať v PS ambulantných kardiológov
(MUDr. Beňačka, Doc. Filipová, sekretariát SKS).

b) Pripraviť univerzálnu zmluvu pre riešiteľov grantov SKS, ktorú dosta-
nú riešitelia k dispozícii bezprostredne pri vyhlásení výsledku výbero-
vého konania (JUDr. Kocián, Doc. Goncalvesová).

c) Pripraviť prvý návrh nových stanov SKS (Prof. Murín, MUDr. Beňač-
ka, Doc. Kamenský, Doc. Goncalvesová).

d) Doručiť členom výboru, KK a predsedom PS správu z Auditu (Doc.
Goncalvesová).

e) Poskytnúť členom výboru, KK a predsedom PS pracovný návrh progra-
mu XII. kongresu SKS s orientačným vymedzením priestoru pre jed-
notlivé PS (Prof. Murín, Doc. Goncalvesová).

f) Pripraviť preklad Odporúčaní pre stabilnú angínu pektoris spolu
s Komentárom do tlače (Doc. Filipová, Prof. Hatala).

g) Zabezpečiť preklad Odporúčaní pre fibriláciu predsiení v tzv. Pocket
forme (exekutíva PS pre arytmie a kardiostimuláciu).

h) Odborná revízia prekladu Odporúčaní pre vrodené chyby srdca a šport
(MUDr. Hrebík).

i) Posúdiť možnosti/potrebu prekladu Odporúčaní pre choroby srdco-
vých chlopní (Doc. Šimková) a Odporúčaní pre komorové dysrytmie
a prevenciu náhlej srdcovej smrti (Prof. Hatala) a Odporúčaní pre
diabetes, prediabetes a kardiovaskulárne ochorenia (Prof. Murín).

Nasledujúci výbor: 24. apríl 2007 o 14:00 h v zasadačke centra 4 IN,
Ružinovská 42, 821 01 Bratislava 2.

5K – princíp rokovania  výborov SKS
konkrétne, koncízne, koherentne, konštruktívne, korektne

Doc. MUDr. Eva Goncalvesová, CSc. Prof. MUDr. Ján Murín, CSc.
vedecká sekretárka SKS prezident SKS
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